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Minulý týždeň bol naozaj 
„horúci“. V utorok hrôza 
z obrovského požiaru 
a boj hasičov z vysokými 
plameňmi, v stredu 
búrlivá diskusia občanov 
na rokovaní mestského 
parlamentu. Stovka 
priševších „bojovalo“ 
s vlastnými „plameňmi“ 
hnevu z neprispôsobivej 
menšiny, ktorej chce vraj 
mesto stavať byty... Cez 
projekt z eurofondov. Aj 
keď emócie prítomných 
pani primátorka udržala 
na uzde, svoj hnev 
a frustráciu si teraz 
vybíjajú na sociálnych 
sieťach. Niektoré výrazy 
najhrubšieho zrna svedčia 
o „inteligencii“ autorov... 
Všetko to má však aj ľudský 
rozmer. A ten načrtol Peťo 
Králik – veď aj tých 90 
rómskych rodín na ulici 
K nemocnici sú len ľudia 
a ich deti naozaj nemajú 
inú šancu stať sa lepšími, 
ak nezmenia prostredie. 
Tak teda pomôžme aspoň 
tým dvanástim slušným 
rómskym rodinám 
(percentuálna podmienka 
projektu) a u ostatných 
78 rodín sprísnime režim. 
Neplatičov a nespratníkov 
nech exekútori a policajti 
trestajú intenzívnejšie 
a deložujú...
Nové vedenie mesta plánuje 
nové bývanie aj pre mladé 
rodiny a seniorov... Akurát 
práve marginalizovaná 
komunita sa musí riešiť 
prednostne, lebo už teraz 
je neskoro a tlačia termíny. 
Stále je to však len zámer. 
V júni budú naši poslanci 
schvaľovať už projekt 
a podanie žiadosti. Či sa 
nám vôbec podarí získať 
príspevok na projekt, sa 
dozvieme až v lete...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Mesiac knihy je tu 
a v utorok aj Deň 
otvorených dverí 

v mestskej knižnici. 
A o literárnej tvorbe 

bude aj beseda so 
Silvestrom Lavríkom, vo 
štvrtok v Ži:ve a v piatok 

v knižnici. V sobotu 
sa stretneme v MsKS 
na horách a cestách...

Rozhovor 
s Angelou 
Hoffmannovou 
o Miestnom spolku 
Slovenského 
Červeného kríža

Najväčší požiar 
v novodobej 
histórii mesta 
v areáli bývalej 
Preglejky

Neprehliadnite!

Rokovanie zastupi-
teľstva v  mimoriadnom 
termíne vo veľkej sále 
mestského kultúrneho 
strediska po  celý čas sle-
dovali aj redaktori RTVS 
s kamerami. Hosťom roko-

vania bol zástupca Úradu 
splnomocnenca vlády 
pre rómske komunity SR 
Marek Šafár. Do  rokovacej 
sály prišla približne stovka 
občanov, najmä obyvateľov 
sídliska Sever. Na programe 

zasadania boli iba dva 
body. Tým zásadným 
bolo schválenie zámeru 
mesta - podať do  1. júla 
2019 žiadosť o  nenávratný 
finančný príspevok na pro-
jekt prechodného bývania. 
Je to výzva Ministerstva 
vnútra Slovenskej republiky 
ako sprostredkovateľského 
orgánu pre časť Operačného 
programu Ľudské zdroje 
zameraná na zlepšené formy 
bývania pre obce s prítom-
nosťou marginalizovaných 
rómskych komunít s  prv-
kami prestupného bývania, 
ktorá je spolufinancovaná 
zo zdrojov Európskeho 
fondu regionálneho rozvoja.

„Tým, že sme sa pus-
tili riešiť túto dlhé roky 
odkladanú záležitosť , 
chceme pomôcť slušným 
obyvateľom tejto štvrte, 
ktorých dlhodobo šikanuje 
časť neprispôsobivých róm-
skych obyvateľov,“ povedala 
v  úvode diskusie k  pred-
metnému bodu primátorka 
Rudolfa Novotná. Pripome-
nula genézu problematiky 
na ulici K nemocnici, kde si 
rómski obyvatelia štyroch 
mestských bytoviek svoje 
bývanie zdemolovali až tak, 
že pred dvomi rokmi im 
vedenie mesta nepredĺžilo, 
resp. zrušilo nájomné 
zmluvy. Zdôraznila, že 

objekty ohrozujú životy. 
Nielen stavebný inšpek-
torát, ale aj policajný zbor 
žiadali vedenie mesta, aby 
na  bytovkách vykonalo 
technické opatrenia . 
„Mysleli sme si, že ukon-
čením nájomných zmlúv 
bude všetko ukončené, ale 
nebolo... Sú tu zákony, 
ktoré treba dodržiavať....“ 
povedala. O  právnej ana-
lýze mesta informovala 
prítomných zástupkyňa 
primátorky Mária Hajšová. 
Citovala aj z Ústavy Sloven-
skej republiky, podľa ktorej 
má každý občan v hmotnej 
núdzi právo na  pomoc 
 

Zastupiteľstvo schválilo zámer projektu prechodného bývania z eurofondov

Plánuje sa rekonštrukcia dvoch bytoviek 
na ulici K nemocnici, jednu zbúrajú

Záverečná fašiangová demonštrácia veselosti

Pokračovanie na 3. strane >>

Mestský parlament na svojom zasadnutí 
27. februára schválil zámer projektu 

prechodného bývania pre marginalizované 
skupiny financovaného z eurofondov. Môžeme 
získať okolo dvoch miliónov eur. Nebudú to 
však nové byty v nových lokalitách mesta, ale 
opravovať sa budú dve zdevastované bytovky 
na ulici K nemocnici. Pätnásti poslanci boli za, 
dvaja boli proti...

Fašiangový karnevalový sprievod odštartoval na  sídlisku Dubnička a  svoju púť 
ukončil v  centre mesta. Je veľmi potešiteľné, že do veselej chasy sa pridalo množ-
stvo mládeže a  rodičov s deťmi. Tradícia v  réžii folklóristov zo súboru Drienovec 
a bánovských dobrovoľných hasičov rozveselila mesto a pripomenula, že sa priblížila 
záverečná hodina pre čas veselosti a zábav, nakoľko nám od tejto Popolcovej stredy 
začína predveľkonočný pôst... Text a foto: Alena Borszéková 
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Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery:
 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci 
sa na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 20,24 m2. 
 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci 
sa na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 32,79 m2. 

Bližšie informácie získate na  stránke mesta: 
www.banovce.sk

V  Strojníckej 
fakulte Slovenskej 
technickej univer-
zity v  Bratislave 
sa 21. februára 
uskutočnilo fi-
nále 12. ročníka 
Strojárskej olym-
piády, ktoré bolo 
spojené s  Dňom 
otvorených dverí. 
Študenti 4. ročníka „priemyslováckeho“ odboru M stro-
járstvo Strednej odbornej školy strojníckej v Bánovciach 
nad Bebravou Peter Antala v kategórii Strojárske techno-
lógie a materiály a Jozef Filo v kategórii Konštruovanie 
a aplikovaná mechanika získali, každý vo svojej kategórii, 
prvé miesta! Rýchlo sa rozvíjajúci strojársky priemysel 
na Slovensku pociťuje nedostatok pracovných síl v oblasti 
technicky vzdelanej mládeže. Jedným z cieľov Strojárskej 
olympiády je propagovať technické vzdelanie strojárskeho 
charakteru aj prostredníctvom vedomostných súťaží 
a  tým podnietiť záujem študentov o problematiku stro-
járskeho priemyslu. „Naša škola je hrdá, že vychováva 
a vzdeláva takýchto študentov. Je to dôkaz aj toho, že škola 
má kvalitných pedagógov, ktorí žiakov jednak vzdelávajú 
a zároveň pripravujú do života. Získané vedomosti úspešne 
uplatňujú vo vedomostných súťažiach a sú pripravení pre 
výkon svojho budúceho povolania,“ informuje poverená 
riaditeľka SOŠ strojníckej Zuzana Tomová.  (sošs)

Prvé miesta 
študentov SOŠ 
strojníckej 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou a  Západo-
slovenská vodárenská 
spoločnosť, a.s., Odštepný 
závod Topoľčany, k Sveto-
vému dňu vody v  piatok 
22.  marca od  10. do  12. 
hodiny na  Námestí Ľ. 
Štúra pripravili prezen-
tác iu prevád zkov ých 
činnost í  spoločnost i : 
ukážky strojov, zariadení 
a  činností vodárenských 
pracovníkov - ukážka 
zhotovenia vodovodnej 
prípojky, opravy vodovod-

ného potrubia v  prípade 
poruchy, čistenia kana-
lizácie a  vyhľadávania 
vodovodného potrubia. 
Prezetovať sa bude aj 
cisterna s  pitnou vodou 
na  zabezpečenie dodávky 
pitnej vody v  núdzových 
situáciách. V ponuke je aj 
bezplatná analýza pitnej 
vody z  domácich studní 
na  dusičnany (vzorky 
vody treba priniesť v mini-
málnom objeme 200-
250 ml v  čistej nádobe). 
Viac na www.banovce.sk

Svetový deň vody

Akosi veľa nešťastia „padá“ na naše mesto.Pozrela som 
si zábery zo zhoreniska, ktoré zostalo po Preglejke – je 
to tieseň vyvolávajúci pohľad. K tomu sa ani nedá viac 
napísať. Snáď len, že mi je veľmi ľúto tých, ktorých 
sa toto nešťastie dotklo. Nie je ľahké „vstať z popola“. 
Prajem si... verím, že sa to všetkým podarí.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Veľké jarné upratovanie v meste
Po  malej prestávke sa 

Bánovce v  tomto roku opäť 
zapoja do celosvetovej kam-
pane Hodina zeme. Stane 
sa tak v  poslednú marcovú 
sobotu 30.3., no rôzne 
zaujímavé aktivity týkajúce 
sa tohto podujatia budú pre-
biehať počas celého týždňa, 
dokonca aj celého mesiaca.

V  rámci poslednej 
marcovej soboty pozývame 
všetkých ľudí, aby sa zapo-
jili do  spoločného zberu 
odpadov, konkrétne na  síd-
lisku Dubnička v  oblasti 
okolo potoka Dubnička 
spolu s  členmi Športovo - 
herného outdoorového klubu 
ŠHOK, v  oblasti od  síd-
liska Dubnička smerom 
k vodnej nádrži Prusy spolu 

s  Centrom voľného času, 
CTK Viking a  Rybárskym 
zväzom, v oblasti Mestského 
kultúrneho strediska a Mest-
skej knižnice Ľ. Štúra na síd-
lisku Sever a  tiež v  centre 
mesta smerom k mestskému 
parku s  bánovskou mlá-
dežou a  dobrovoľníkmi zo 
Ži:vy. V  priestoroch ZUŠ 
DK sa budú sadiť a okopávať 
stromy, osádzať knižná 
búdka, budovať kompostér 
a budú sa aj premietať EKO 
fi lmy pre žiakov stredných 
a základných škôl.

Hodina zeme spočíva 
v zhasnutí svetla na 60 minút 
v  čase od  20.30 do  21.30 
h a  vytvára symboliku 
spoločnej zodpovednosti 
za  budúcnosť našej planéty, 

zároveň vyzýva ľudí, aby si 
uvedomili, že k  zlepšeniu 
môže prispieť každý z  nás. 
V Bánovciach sme preto pri-
pravili program na Námestí 
Ľ. Štúra od  20.00 h vypl-
nený hudbou a  výtvarným 
umením. Na  hodinu 
vypneme verejné osvetlenie 
na námestí a spoločne vytvo-
ríme symbol Hodiny zeme 
zo sviečok. V  priestoroch 
ZUŠ DK sa po zotmení budú 
môcť obyvatelia okolitých 
domov kochať tancom sve-
tiel a hudobným programom 
s heslom „Zhasni a pozeraj“.

V  poslednom mar-
covom týždni budú 
prebiehať rôzne aktivity 
v  materských a  základných 
školách s cieľom upriamenia 

pozornosti na  environmen-
tálne témy, ktorých výsledky 
budú prezentované v sobotu 
na námestí. V rámci inicia-
tívy ODPADni z  Bánoviec 
bude v marci prebiehať zber 
a analýza odpadu, či výroba 
ekologicky odbúrateľných 
voskovaných obrúskov.

Spoločne spájame sily 
pre dobrý úmysel, príďte 
medzi nás!

Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Centrum voľného 
času, Mestské kultúrne stre-
disko a  Knižnica Ľ. Štúra, 
Základná umelecká škola 
D. Kardoša, o. z. ŠHOK, o. 
z. ŽI:VA, info: Facebook/
hodina Zeme Bánovce nad 
Bebravou, www.banovce.sk. 
 (zj)

Ráno 26. februára 
sme sa nevedeli dopátrať 
bližších informácií, lebo 
hasiči i policajti boli po celý 
deň pri zhorenisku. Areál 
bol hermeticky uzavretý 
policajtmi, takže sme sa 
ku kompetentným v  ten 
deň nedostali. Ako prvý 
nám poskytol informácie 
ppl k .   Ma r iá n Pet r í k 
z  Krajského riaditeľstva 
Hasičského a záchranného 
zboru v  Trenčíne. Z  jeho 
tlačovej správy vyberáme: 
„Krátko po  jednej hodine 
v  noci bol ohlásený roz-
siahly požiar výrobnej haly, 
ktorý sa veľmi rýchlo rozšíril 
na  ďalšie priľahlé objekty. 

Na  zásah bolo postupne 
vyslaných 40 príslušníkov 
Hasičského a  záchranného 
zboru z Trenčianskeho kraja 
- Bánovce nad Bebravou, 
Partizánske, Trenčín, Prie-
vidza, ale aj z Nitrianskeho 
kraja, konkrétne z  Topoľ-
čian, so 14 zásahovými 
vozidlami. Profesionálom 
asistovalo dvadsať členov 
Dobrovoľných hasičských 
zborov z  obcí  Zlat-
níky,  Uhrovec, Veľké Hoste, 
Soblahov, Svinná, Skačany, 
Dolné Ozorovce a Bánovce 
nad Bebravou s  deviatimi 
kusmi techniky. Zasahujúci 
hasiči odpojili postihnutý 
objekt od  prívodu energií 

a  za  účelom lokalizácie 
požiaru nasadili 13 haseb-
ných prúdov za  súčasného 
vykonávania monitoringu 
ovzdušia v blízkosti objektu 
a  postupného rozoberania 
konštrukcií postihnutých 
objektov a  ochladzovania 
priľahlých objektov. Krátko 
po štvrtej hodine nadránom 
bol požiar lokalizovaný. Pri 
požiari sa nikto nezranil...“ 
Hasiči vykonávali hasebné 
práce a  priebežne vyhľa-
dávali a  likvidovali skryté 

lokálne ohniská po  celý 
deň. Na  miesto udalosti 
prišla aj expertízna skupina 
na zisťovanie príčin vzniku 
požiarov z  Požiarnotech-
nického a  expertízneho 
ústavu Ministerstva vnútra.

Na  druhý deň sme 
z Krajského riaditeľstva PZ 
v  Trenčíne dostali takúto 
výzvu, ktorú sme ihneď 
zverejnili na  internete 
a  teraz z  nej vyberáme: 
„Žiadame občanov, ktorým 
sa podarilo na  video 

zachytiť požiar v  jeho 
počiatočnej fáze, aby nám 
tieto zábery poskytli. Požiar 
bol oznámený v utorok 26. 
februára, hodinu po  pol 
noci, presne o 01.05 hodine 
a v tom čase už bol značne 
rozšírený, plamene šľahali 
do  výšky 5 až 6 metrov. 
V  prípade, že disponujete 
požadovaným videom alebo 
inými zábermi z  požiaru, 
keď bol v  počiatočnej fáze 
horenia, oznámte nám to 
na  známom tel. čísle 158, 

pr ípadne e lektronicky 
na  mailovú adresu: boris.
sagat@minv.sk.“

Príčina požiaru v čase 
uzávierky novín ešte nebola 
známa. Škody sa síce odha-
dujú na  asi 400 tisíc eur, 
ale v halách 16 spoločností 
zhorelo všetko, zariadenia, 
materiál, autá... Našťastie 
nikto neprišiel o  život, 
nikto nebol zranený. Viac 
informácií a  fotografií 
na  facebooku Bánovské 
noviny.  Alena Borszéková

Najväčší požiar v histórii mesta
Noc z utorka na stredu ostane v pamätí všetkých Bánovčanov. Najmä tých, ktorí bývajú 

v tesnej blízkosti bývalého areálu Preglejky. Požiar, ktorý tu po polnoci vypukol, ohrozoval 
v prvom rade ich domovy, pretože kúdoly dymu a iskier sa valili priamo na mesto. Zneli výbuchy. 
Niektoré pochádzali zo skladu pyrotechniky. Do rána sa nedalo dýchať... Bol to najväčší požiar 
nášho mesta v novodobých dejinách. Plamene pripravili o živobytie 16 súkromných firiem.

Foto: BTV

Foto: KR HaZZ Trenčín
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od  obce, resp. mesta. Obec 
je povinná mu okrem iného 
poskytnúť aj prístrešie. 
A túto povinnosť má mesto 
zakotvenú aj vo svojom 
štatúte. Ľudí v  hmotnej 
núdzi ochraňuje päť práv-
nych noriem. A  tie treba 
dodržiavať a nie porušovať. 
Bánovce nemajú žiaden 
objekt, kde by mohli posky-
tovať prístrešok takýmto 
ľuďom a  bytovky na  ulici 
K  nemocnici už dlho 
nevydržia. Mária Hajšová 
predložila aj približný roz-
počet, koľko by stálo mesto 
vybudovanie napríklad 
takého „kontajnerového“ 
bývania z  vlastného mest-
ského rozpočtu. „Otázka 

znie – zapojiť sa do projektu 
alebo nie? Získať vyše dvoch 
miliónov eur na  prechodné 
bývanie, alebo  opravíme 
staré z  vlastných peňazí? 
Všetky zákony idú proti 
mestu, ale my musíme robiť 
v  súlade so zákonmi,“ zdô-
raznila Hajšová. 

Ďalšie informácie 
poskytol aj hosť Marek 
Šafár, ktorý vyzdvihol 
snahu mesta, že chce rómsky 
problém riešiť. Ponúkol 
pomoc a  spoluprácu. Upo-
zornil aj na  rôzne konšpi-
račné teórie o  tejto citlivej 
téme, že vraj Európska únia 
ide cez ministerstvo vnútra 
stavať byty pre Rómov: 
„Nie sú to byty zadarmo, sú 
to nájomné byty, nikto ich 
nedostane zadarmo!“ 

Ďalšie bližšie infor-
mácie poskytli Jana Záhu-
menská, vedúca sociálneho 
oddelenia MsÚ, a Vladimír 
Vranka, prednosta MsÚ. 
Napríklad aj to, že v  rámci 
projektu by išlo o 36 bytov 
s  veľkosťou asi 60 m2, 
udržateľnosť projektu je 
do  konca roka 2028 s  tým, 
že ešte ďalších 15 rokov 
budú zachované ako sociál-
ne byty. Dĺžku jedného 
obdobia bývania v  nájom-
ných prechodných bytoch 
stanoví mesto, celkom ho 
môže nájomníkovi predĺžiť 
päťkrát. „Chceme, aby 
tí, ktorým dáme šancu, 

získali návyky a  potom by 
už nemali problém si nájsť 
bývanie aj sami,“ povedala 
Záhumenská. Obaja zdô-
raznili prísny výber nových 
nájomcov a prísnu kontrolu 
bývania a poriadku. 

Vyše hodinové vysvet-
ľovanie kompetentných 
spôsobilo nespokojnosť 
mnohých prítomných 
občanov, jedného dokonca 
musela vyviesť aj mestská 
polícia. Primátorka upo-
zornila, že po  predložení 
všet k ých i n formáci í 
dostanú slovo aj občania. 
Znovu zopakovala, že treba 
zachovať pokoj a  spoločne 
hľadať východisko, lebo: 
„Najhoršie riešenie nie je 
žiadne riešenie!“

Otázky poslancov 
v  diskusii väčšinou sme-
rovali na  hosťa Mareka 
Šafára. Napríklad Miroslava 
Hudecová chcela vedieť, 
či sa  nepripravuje nová 
legislatíva, ktorá by vedela 
viac pomôcť samosprávam 
s   nepr i spôsobiv ý m i 
občanmi, pretože sme 
stále „v  bludnom kruhu“ 
a  musíme dodržiavať 
zákony. Ona aj poslanec 
Marián Chovanec položili 
otázku, čo bude s ostanými 
54 rómskymi rodinami, 
ktoré sa do  projektu 
prechodného bý vania 
nedostanú. „Mrzí ma, že 
ľudia by si zaslúžili byť viac 
informovaní vo viacerých 
kolách verejných diskusií,“
povedal Chovanec a dodal, 
že za  havarijný stav si 
môžu sami a  riešiť to mal 
správca bytov Byttherm 
už pred desiatimi rokmi. 
Na margo tejto veci pozna-
menal hlavný kontrolór 
mesta Miroslav Kubica, 
že pred deviatimi rokmi 
bola iniciovaná petícia, 
pod ktorú sa podpísalo 
dvetisíc obyvateľov ulice 
K  nemocnici a  okolia, aby 
sa inkriminované rómske 
bytovky neopravovali. 
Poslanec Miroslav Libič 
pripomenul, že stále je tu 
návrh - záujem súkrom-
ného investora o lukratívne 
pozemky pod týmito bytov-

kami, ktorý by dokázal pre 
rómske rodiny zabezpečiť 
bývanie na  okraji mesta, 
resp. inde. K tomuto návrhu 
uviedol Marek Šafár príklad 
z  Nových Zámkov, kde to 
takto riešili, ale nakoniec 
boli starostovia a Združenie 
miest a obcí Slovenska proti 
tomu, nakoľko rómske 
rodiny boli presťahované 
do  starých lacných domov 
v  okolitých obciach, kde 
s tým mali problém. 

Po   p o s l a n c o c h 
dostali slovo aj občania 
s  podmienkou vecného 
trojminútového diskusného 
príspevku. Zazneli obavy, 
že nové bývanie bude ihneď 
zničené, že to budú zbytočne 
vyhodené peniaze, a najmä 

to, že ich nikde nechcú. 
Ani na  ulici K  nemocnici. 
Prednosta MsÚ Vladimír 
Vranka zdôraznil, že aj keď 
na webovom sídle mesta boli 
v materiáloch pre MsZ zve-
rejnené mestské pozemsky 
– lokality, výstavba nových 
bytov v  týchto lokalitách 
nie je možná, nakoľko 
sú to väčšinou okrajové 
časti mesta a  to projekt 
nepripúšťa. A  navyše sa 
to nestihne do  júla tohto 
roku pripraviť, pretože 
tam nie sú inžinierske 
siete. V  rámci projektu sa 
uvažuje s  rekonštrukciou 
len dvoch bytoviek na ulici 
K  nemocnici č. 784 a  783, 
bytovka 782 bude nakoniec 
zbúraná, zatiaľ sa využije 
na  dočasné bývanie počas 
stavebných prác.

Nakoľko príspevkov 
občanov do  diskusie bolo 
mnoho, spomenieme len 
niektoré. Jeden z  občanov 
odporúčal zaoberať sa 
ponukou súkromného 
investora, čo by si však 
vyžadovalo širšiu verejnú 
diskusiu, kde by volení 
zástupcovia – poslanci 
mali počúvať hlas svojich 
občanov – voličov. Pri-
mátorka i  viceprimátorka 
však problém vidia v  tom, 
že tu v  meste, aj keď 
na  okraji, budú mať stále 
trvalý pobyt. K  návrhu 
súkromného investora bola 

naklonená aj poslankyňa 
Zuzana Rydziová, ktorá 
by však predaj pozemkov 
podmienila vysťahovaním 
komunity mimo mesta. 
„Ak príde k  hlasovaniu, 
môžeme zámer projektu 
prechodného bývania 
schváliť, ale do  prvého júla 
má súkromník – záujemca 
o  lukratívne pozemky 
na  ulici K  nemocnici čas, 
aby pripravil svoju analýzu 
a  podmienky,“ povedala 
Rydziová. Poslankyňa 
Mária Peťovská okrem 
iného na  margo rómskej 
komunity povedala: “Ak je 
tam dvanásť rodín, ktoré 
si zaslúžia nové prechodné 
bývanie, tak im pomôžme... 
Ostatné byty ostanú pre 

marginalizované rodiny 
z  majoritnej väčšiny, takto 
pomôžeme aj ostatným 
rodinám, ktoré sa  ocitli 
v núdzi...“ 

Diskusia občanov sa 
nevyhla návalom emócií. 
Viacerí sa  pýtali opätovne 
na  osud 54, resp. 78 rodín, 
ktorým sa „neujde“ pre-
stupové bývanie. Dokonca 
zazneli pochybnosti, že 
ich počet je omnoho väčší, 
mnohí bývajú aj v  pivni-
ciach. Presný počet - 364 
Rómov žijúcich na  ulici 
K nemocnici potvrdila Jana 
Záhumenská, nakoľko sú 
všetky rodiny dôsledne 
monitorované pracovníč-
kami sociálneho oddelenia 
MsÚ. Z  množstva názorov 

zazneli aj slová nového 
poslanca Petra Králika, 
predsedu komisie pre mar-
ginalizované skupiny pri 
MsZ, ktorý okrem iného 
povedal: „Nevidím inú 
možnosť, len ísť do projektu, 
lebo to pomôže všetkým 
občanom. Nikomu nie je 
situácia na  obidvoch stra-
nách ľahostajná... Nie je to 
o  prestupnom bývaní, ale 
o tom, že aj Rómovia na ulici 
K  nemocnici sú len ľudia... 
A deti tu nemajú šancu. Ak 
by som sa narodil v  tejto 
komunite, v  týchto pod-
mienkach, bol by som lepší? 
Prioritou je reálna pomoc 
ľuďom...“

Po  vyše štvorhodi-
novej diskusii vyhlásila 

primátorka prestávku. Sálu 
väčšina občanov opustila 
a k hlasovaniu sa pristúpilo 
až po prestávke. So zámerom 
podania žiadosti o  nená-
vratný fi nančný príspevok 
so zameraním na  zlepšené 
formy bývania s  prítom-
nosťou marginalizovaných 
rómskych komunít s  prv-
kami prestupného bývania 
súhlasilo 15 poslancov zo 
17 prítomných (dvaja boli 
práceneschopní). Proti boli 
poslanci Miroslav Libič 
a  Marián Chovanec, ktorý 
v  diskusii viackrát spo-
menul, že bude stáť na strane 
slušných obyvateľov ulice 
K  nemocnici, ktorí sú zo 
strany neprispôsobivých 
spoluobčanov šikanovaní. 

Druhý bod rokovania 
uviedla primátorka Rudolfa 
Novotná genézou územ-
ného konania Športového 
klubu MaJ FIT Club 
Bánovce nad Bebravou, 
ktoré bolo zo strany mesta 
prerušené. Ide o  výstavbu 
nových súkromných bytov 
na  sídlisku Dubnička. 
Priblížila aktuálne roko-
vanie s predstaviteľmi tejto 
spoločnosti a  odporúčania 
právnikov, aby mesto nespô-
sobovalo prieťahy v konaní, 
nakoľko by mu hrozila 
„pokuta“ až do  výšky 400 
tisíc eur, ktoré spoločnosť 
vynaložila na  doterajšie 
náklady. „V  rámci vyvola-
ných investícií sa spoločnosť, 
popri realizácii stavby 
zaviazala v lokalite výstavby 
k úprave povrchu parkoviska 
s  príslušným dopravným 
značením, k  rozšíreniu 
existujúcej účelovej komu-
nikácie a  k  vybudovaniu 
detského ihriska,“ informo-
vala primátorka. O  návrhu 
uznesenia poslanci nedis-
kutovali a  jednohlasne 
súhlasili s  umiestnením 
stavby a  s  uložením sietí 
pre stavebníka stavby 
Polyfunkčného domu Špor-
tového klubu MaJ FIT Club 
Bánovce nad Bebravou. 

Na  záver rokovania 
primátorka informovala 
o  potešujúcom fakte, 
že okres Bánovce nad 
Bebravou sa dostal opäť, už 
druhýkrát, na čelo rebríčka 
najbezpečnejších okresov 
na  Slovensku. Stručne 
načrtla nezávideniahodnú 
situáciu po  veľkom utor-
kovom požiari v  Preglejke, 
kde bola osobne aj s poslan-
kyňou Rydziovou pozrieť. 
V  mene svojom, aj v  mene 
poslancov poďakovala 
policajtom za  bezpečie 
a hasičom za nasadenie pri 
likvidácii požiaru. Na návrh 
Márie Hajšovej sa všetci 
poslanci jednohlasne vzdali 
fi nančnej odmeny za  účasť 
na  zasadaní MsZ, ktoré 
skončilo po  vyše šesťhodi-
novom náročnom rokovaní. 

 Alena Borszéková

zastupiteľstvo 3

Plánuje sa rekonštrukcia dvoch bytoviek na ulici K nemocnici 
Dokončenie z 1. strany >>
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 V prvom rade by sme radi 
našich čitateľov zoznámili 
s  organizačnou štruktúrou 
súčasného SČK na  regio-
nálnej úrovni...

Bá novsk ý M ies t ny 
spolok SČK je organizačne 
začlenený pod Územný 
spolok SČK so sídlom 
v  Topoľčanoch, kde som 
bola dlhé roky jeho pred-
sedníčkou. V lete minulého 
roka na tento post nastúpila 
opäť Bánovčanka Dana 
Švecová, učiteľka ZŠ Školská 
a  poslankyňa mestského 
z ast upite ľ s t va .  Ok rem 
toho je podpredsedníčkou 
územného spolku, ktorý 
zastrešuje tri okresy – 
Part izánske, Topoľčany 
a Bánovce, tiež Bánovčanka 
Erika Slámková. A práve ona 
pripravila na našej výročnej 
schôdzi prezentáciu – 
slovom aj obrazom k stému 
výročiu založenia ČSK. Jeho 
prvou predsedníčkou bola 
Alica Masaryková, dcéra 
prezidenta Masaryka, ktorý 
zas bol čestným predsedom 
ČSČK. 
 Na  vašej hodnotiacej 
schôdzi ste vyzdvihli nielen 
činnosť bánovského spolku, 
ale najmä dobrovoľníctvo 
vašich členiek. Môžeme 
spomenúť aspoň tie najdôle-
žitejšie aktivity?

Ak by sme išli chrono-
logicky, tak každý mesiac 
sme organizovali niečo. 
Napríklad v  apríli sme 
navštívili bánovský domov 
dôchodcov, kde sme mali 
prednášku o  poskytovaní 
prvej pomoci a  cvičenia 
pamäti. V máji mávame tra-
dičné sviatočné posedenie 
ku Dňu Červeného kríža 

a Dňu matiek aj s kultúrnym 
programom detí zo škôl. 
V  júni sme školili našich 
záchranárov – k lientov 
Domova sociálnych služieb 
Archa, učili sme ich posky-
tovať prvú pomoc, ošetrovať 
zranenia. Toto stretnutie 
je aj akousi spoločenskou 
záležitosťou s  pohostením, 

nakoľko u našej členky pani 
Pilchovej varievame guláš. 
V júli sme navštívili klientov 
Domova dôchodcov v  Nit-
rianskej Strede, kde sme 
im pripravili bohatý kul-
túrny program so spevom 
i  tancom. Podobné veselé 
posedenie sme organizovali 
aj ku koncu roka pre bánov-
ských dôchodcov v domove. 
Každý rok na  jeseň orga-
nizujeme celodenný výlet 
do  poľského Zakopaného 
a Nowého Targu.
 Samostatnou kapitolou 
je potravinová pomoc 
s Kaufl andom...

Z bierkou pot rav í n 
v  Kaufl ande pomáhame už 
niekoľko rokov. Celá orga-
nizácia pomoci je naozaj 
náročná. Vyzbierané potra-
viny od občanov skladujeme 
buď v  priestoroch úradu 

práce, ktorý nám vychádza 
v  ústrety, alebo v  našom 
Dome charity. Keby nebolo 
pani Marty Pilchovej a pani 
Marty Čaplánovej, neviem, 
ako by sme to zvládli. 
Pani Pilchová to preváža 
na  svojom aute. Každý rok 
zabalíme okolo šesťdesiat 
balíkov a  tie potom naše 

členky roznášajú tým, 
ktorí to najviac potrebujú. 
Úrad práce, sociálnych vecí 
a rodiny v Bánovciach nám 
poskytuje zoznam ľudí 
v hmotnej núdzi, aj ich obte-
lefonujú. Pri roznášaní nám 
najviac pomáha bánovská 
Mládež SČK. Kým po  iné 
roky sme roznášali potravi-
nové balíky aj po  obciach, 
minulý rok už len v našom 
meste. Celá akcia nám 
zaberie niekoľko týždňov, aj 
mesiac. 
 Vašou celoročnou dobro-
voľníckou činnosťou je cha-
rita. Ako sa vám darí v Dome 
charity na Školskej ulici ?

Priestor y sú ma lé 
na uskladnenie toľkých vecí, 
ktoré ľudia nosia. Nejde 
len o  šatstvo a  obuv, ale 
pre ľudí v  hmotnej núdzi 
máme aj domáce spotrebiče, 

nábytok, hračky... Otvorené 
máme každý pondelok, 
stredu a piatok, teda trikrát 
do  týždňa od  11. do  14. 
hodiny. Jeden box na  textil 
máme pred Domom charity 
a ďalší na sídlisku Dubnička. 
Ostatné boxy nie sú naše. 
Ľudia sem radi chodia, ale 
pre naše dobrovoľníčky je to 
dosť náročné.
 Spolupracujete aj s ostat-
nými organizáciami v meste?

Veľmi dobrú spoluprácu, 
ako som už spomenula, 
máme s  úradom práce. Aj 
na výročnej schôdzi tu bola 
prítomná Iveta Duchoňová, 
ktorá opäť informovala 
o  novinkách pre zdravotne 
postihnutých či seniorov. 
Za spoluprácu a ústretovosť 
by som chcela poďakovať aj 
vedeniu mesta, osobne prišla 
našich červenokrižiakov 
na schôdzu pozdraviť aj pri-
mátorka Rudolfa Novotná. 
Aj materské a  základné 
školy nám vychádzajú veľmi 
v  ústrety pri poskytnutí 
ku ltúrneho progra mu. 
Veľmi dobrá spolupráca 
je aj s  Územným spolkom 
ŠČK v  Topoľčanoch, ktorý 
organizuje každoročne aj 
oceňovanie mnohonásob-
ných darcov krvi a  udeľo-
vanie pamätných plakiet 
a medailí. My im iba pri tom 
pomáhame a naposledy sme 
sa slávnosti v  Bánovciach 
nad Bebravou zúčastnili 
už len ako hostia. Územný 
spolok SČK je tiež gestorom 
projektu sociálneho taxíka, 
ktorý sa v našom meste teší 
veľkej obľube.
 Aký je záujem v  súčas-
nosti o  členstvo vo vašej 
organizácii?

Bá novsk ý m iest ny 
spolok bol založený v  tri-
dsiatych rokoch. Presnú 
h i s t ó r iu  z m a p o v a nú 
nemáme. V  súčasnosti 
máme okolo 340 členov 
len z  mesta. Je to najviac 
v  jeho histórii. Tu však 
treba povedať, že aktívnych 
je len niekoľko desiatok. 
A  okrem toho máme pre-
stárlu členskú základňu. 
Zišlo by sa ju omladiť 
o  strednú generáciu, lebo 
mladí majú vlastnú organi-
záciu – Mládež ŠCK, ktorú 
v  Bánovciach vedie Janka 
Števanková. V  obciach 

Bánovského okresu bolo 
miestnych spolkov najmä 
v  sedemdesiatych rokoch 
omnoho viac. Dnes ich je 
možno sedem. Kedysi bolo 
náplňou práce obvodného 
lekára s  Červeným krížom 
spolupracovať. Aj ja som 
vykonávala túto prácu ako 
všeobecná lekárka vyše šty-
ridsať rokov, skončila som 
len pred niekoľkými rokmi. 
A od samého začiatku som 
bola aj vo funkciách SČK.
 Na  záver možno nejaké 
plány do budúcnosti...

V  našich osvedčených 
aktivitách chceme pokra-
čovať aj v  tomto roku. 
Budeme sa však snažiť 
zapájať do  týchto činnosti, 
najmä do  charity, viac 
aj ostatných členov, aby 
všetko nerobil len náš šest-
násťčlenný výbor. Chceli 
by sme viac našich členov 
doškoľovať o  poskytovaní 
prvej pomoci, chceli by sme 
navštevovať našich imobil-
ných členov, ktorým by sme 
pripravili alebo zhotovili 
nejaké malé darčeky, atď. 
Ale predovšetkým by sme 
uvítali medzi nami strednú 
generáciu. Aby sme chytili 
svieži vietor do  plachiet... 
A  aby sme ešte viac mohli 
pomá hať t ý m, čo to 
potrebujú. 

 Alena Borszéková

interview4
Rozhovor s predsedníčkou Miestneho spolku SČK Angelou Hoff mannovou

Chceme ešte viac pomáhať tým, čo to potrebujú 
Vznik Československého Červeného kríža sa datuje k začiatku februára 1919, pár mesiacov po skončení prvej 

svetovej vojny. Toto významné výročie si pripomenuli aj členovia Miestneho spolku Slovenského Červeného 
kríža v Bánovciach nad Bebravou na svojej februárovej výročnej schôdzi. A vzácne výročie bolo aj dôvodom, 
prečo sme o rozhovor požiadali jeho predsedníčku Angelu Hoffmannovú.

Foto: M. Tuchyňa

Zľava: Erika Slámková, Marta Čaplánová, Angela Hoff man-
nová, Rudolfa Novotná, Iveta Duchoňová a Dana Švecová
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„A tak zas do novej práce, všetci, bez 
rozdielu, bratia moji! Majme srdcia ako 
z ocele a pevnú vieru v Boha! Jednotlivé 
nezdary, sklamania nech nás nesklátia. 
Vždy smelo, vytrvale, neohrozene 
konajme každý v  kruhu svojom svoju 
povinnosť a víťazstvo bude naše. Ja sám 
vždy budem tam, kde sa jedná o oprav-
divý prospech mojej drahej vlasti, 
o  záujmy môjho dobrého ľudu. Smelo 
a vytrvalo budem pracovať na budení 
jeho kresťanského a občianskeho seba-
vedomia. A  to je pole široké, vďačné. 
Zmestí sa tu jeden pri druhom každý, 
kto ctí a káže ctiť zákony Božie, komu 
dobro a blaho ľudu leží na srdci,“ to sú 
slová Andreja Hlinku, ktoré napísal 
v  roku 1998 v  Ľudových novinách. 
Nielen tieto slová, ale aj celý životopis 
a  bohatý život vám prináša výstava 
o  Andrejovi Hlinkoví, venovanej 80. 
výročiu jeho úmrtia a  ktorú môžete 
navštíviť v  Mestskom kultúrnom 
stredisku v Bánovciach nad Bebravou 
do 7. marca. Putovná panelová výstava 
sa k  nám dostala vďaka Miestnemu 
odboru matice slovenskej.  (ab)

Andrej Hlinka sa narodil 27. 
septembra 1864 v  Černovej a  zomrel 
16. augusta 1938 v  Ružomberku. Bol 

to slovenský rímskokatolícky kňaz, 
politik, vedúca osobnosť slovenského 
národného hnutia. Bol jedným zo 
signatárov Martinskej deklarácie z 30. 
októbra 1918. Bol tiež spoluautorom 
Memoranda slovenského národa 
na  Parížskej mierovej konferencii 
z  20. septembra 1919.... Hlinka bol 
výborný organizátor a rečník. Pre jeho 
utrpenie za  slovenskú vec, autoritu 
v  strane a  patriarchálny zjav sa stal 

živým symbolom zápasu za  práva 
slovenského národa. Počas celého 
obdobia autonómie Slovenska a prvej 
Slovenskej republiky sa šíril Hlinkov 
kult. Jeho meno niesli organizácie 
Hlinkova mládež a  Hlinkova garda, 
hoci Hlinka nemal vplyv na  ich 
založenie ani vedenie. Po  roku 1948
patril medzi tie slovenské osobnosti, 
ktoré mali byť vymazané z historickej 
pamäti národa...  (Zdroj wikipedia.org)

spoločnosť 5
 Spoločenská kronika

Anna Babuljaková, rod. Krajňaková *1946
Božena Kapšová, rod. Ďuriaková *1949
Angelína Chudobová, rod. Mordáčová *1929
Emília Boďová, rod. Zajacová *1929

Opustili nás

Spomienka
Marie Kernová
Je piaty marec, pre nás smutný deň,
štvrtý rok, mamička, sníš večný sen
Vieme - zlá choroba Ti stála v ceste, 
no Ty už teraz si na lepšom mieste.
S láskou a vďakou na Teba spomíname,
v duchu Ťa mamička miliónkrát objímame...
...a nikdy nezabudneme.
 Tvoje dievčatá Lenka a Janka s rodinami

Monodráma o knihe a chlaste

Živá knižnica alebo 
rozhovory (nielen) o  knihách 
je názov nového seriálu besied 
a  stretnutí organizovaného 
Mestskou knižnicou Ľ. Štúra 
tentokrát nielen v knižničných 
priestoroch, ale aj bližšie 
do  „srdca“ mesta - v  Kul-
túrnom centre Ži:va. A možno 
aj s  tým súvisí názov seriálu. 
Aj keď posedieť si zoči voči 

autorovi „naživo“ je lahôdkou 
najmä pre literárnych 
fajnšmekrov. 

A  takýto pôžitok sme si 
vychutnali hneď na  prvom 
seriálovom stretnutí s  Jánom 
Peťkom – Johnym. Ale 
pritom prvých deväťdesiat 
minút „divadelného pred-
stavenia jedného herca“ 
bez prestávky nepadlo ani 

slovo o  knihe. Johny nám 
s energiou a nasadením jemu 
vlastným vyrozprával svoj 
životný príbeh, ako sa už 
na  strednej škole stál alko-
holikom. A  ako 24-ročný bol 
na  prvom protialkoholickom 
liečení... Viackrát sa pokúsil 
o  samovraždu, viackrát sa 
liečil... a  po  niekoľkoročnej 
absencii bol v  tom znovu. 

Možno práve napísanie knihy 
Démon chlast bolo jednou 
z  mnohých terapií, ktoré mu 
pomáhali žiť svoj život bez 
chlastu. Johny bol a je hercom, 
bábkohercom, moderátorom 
vo viacerých rádiách, všetko, 
čo robil, robil na plné obrátky 
s  maximálnym nadsadením. 
A takto sa predstavil aj Bánov-
čanom v  Ži:ve, kde hodinu 
a  pol hral, doslova hral svoj 
životný príbeh. Fascinujúca 
monodráma bola ukončená 
krátkou besedou a  autogra-
miádou. Záujem o jeho knihu 
bol veľký. Možno aj preto, že 
okrem príbehu si v ňom ľudia, 
ktorí majú v  okolí podobný 
„príbeh“, nájdu aj rady, 
napríklad ako sa majú k alko-
holikom postaviť príbuzní 
a  priatelia. Johny tvrdí, že 
nemajú pomáhať. Alkoholik 
sa musí chcieť zmeniť sám. 
 Alena Borszéková 

ŽIVÁ KNIŽNICA
...rozhovory 
(nielen) o knihách

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou 
a ŽI:VA činorodý priestor uvádzajú

stretnu�e s prozaikom, 
drama�kom, 
výtvarníkom a učiteľom

 ŽI:VA
Dom služieb

 1. poschodie
Námes�e Ľ. Štúra
Bánovce nad Bebravou

Silvester

7. 3. 2019
o 17:00 h

vstup voľný
www.kulturabn.sk

www.zivabn.sk

LAVRÍK

Panelová výstava o Andrejovi Hlinkovi

V utorok 5.3. o 19.00 h pozýva Filmový klub Kassandra pri 
MsKS na fi lm Chlapi neplačú o veteránoch bývalej Juhoslávie – 
premieta sa v Ži:ve. V MsKS môžete ešte do štvrtku 7.3. navštíviť 
výstavu o  A. Hlinkovi a  v  knižnici do  piatku 8.3. výstavu 
výtvarných prác Svet malého škôlkára (na  foto). V  rámci 
celoslovenskej akcie Týždňa slovenských knižníc si aj v našom 
meste vychutnáte rôzne podujatia – 5.3. Deň otvorených dverí 
a burza kníh v knižnici, Živá knižnica so Silvestrom Lavríkom 
vo štvrtok 7.3. o 17.00 h v Ži:ve. V stredu 6.3. o 16.00 h môžete 
s malými „Šinterkami“ prísť do Ži:vy a užiť si popoludnie. Ak 
vás zaujíma turistika a cestovanie, tak tento víkend si užijete – 
v sobotu 9.3. od 10.00 h prebieha 18. ročník festivalu Hory cesty 
ľudia. Večer 9.3. o  19.00 ponúka Ži:va koncert kapely Black 
Note. V  utorok 12.3. upozorňujeme na  Valentínku kvapku 
krvi, ktorá bude v MsKS od 8.00 h.  (vp)

KAM za kultúrou 

Pozvanie na diskusiu 
so Štefanom Harabínom
Vo štvrtok 7. marca 2019 o 16.30 hodine bude hosťom 
diskusného klubu kandidát na  prezidenta Slovenskej 
republiky - sudca najvyššieho súdu JUDr.  Štefan 
Harabín. Diskusia sa bude konať v  kaviarni hotela 
Arkádia v Bánovciach nad Bebravou a jej súčasťou bude 
i  prezentácia novej knižky Štefana Harabína Srdcom 
a svedomím spojená s autogramiádou autora. Vstup je 
voľný, tešíme sa na stretnutie!

Politická inzercia

Vítame medzi nami 
nového občianka mesta 
Mateja Tvarožka, ktorý sa 
narodil 11. februára 2019 
o 2.40 h na Gynekologicko –
pôrodníckej klinike v  Tren-
číne.  Jemu i  jeho rodičom 
prajeme dobré zdravie a veľa 
radosti. 

Pros íme rodičov 
s trvalým pobytom v meste 
Bánovce, ktorým sa 
narodilo alebo sa ešte len 
narodí v roku 2019 dieťatko 
v  susedných pôrodniciach, 
aby nám dali vedieť 
do  redakcie na  noviny@
kulturabn.sk...  redakcia

Vitaj Matej medzi nami
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Mesto Bánovce nad 
Bebravou v  spolupráci 
s  Komisiou pre mládež 
a  telesnú kultúru pri MsZ 
pripravuje aj v  tomto roku 
vyhodnotenie najlepších 
športovcov a  športových 
kolektívov za  rok 2018. 
Nominácie úspešných špor-
tovcov a  kolektívov môžu 
športové kluby, organizácie 
a jednotlivci zasielať tajom-
níčke športovej komisie 

Lucii Šlosárovej na  adresu 
info@banovce.sk do  10. 
marca 2019. Podmienkou 
nominácie je, že navrhovaný 
jednotlivec, resp. kolektív je 
členom klubu pôsobiaceho 
na  území mesta Bánovce 
nad Bebravou. V prípade, ak 
jednotlivec pôsobí v  špor-
tovom klube mimo mesta, 
jeho nominácia je podmie-
nená tým, že je občanom 
mesta. Súčasťou nominácie 

je stručná charakteristika 
športovca/klubu a  dosiah-
nuté výsledky v  roku 
2018. Jednotlivé kategórie: 
mládež - jednotlivec rok 
narodenia 1999-2003, 
mládež - jednotlivec rok 
narodenia 2004 a  mladší, 
mládež - kolektív, dospelí 
- jednotlivec, dospelí - 
kolektív. Tak ako po minulé 
roky, aj tentokrát môžu 
športové kluby, organizácie 

a  jednotlivci navrhnúť 
na  ocenenie zaslúžilých 
špor tovcov, t rénerov 
a  funkcionárov. Vybraná 
25-členná komisia svojím 
hlasovaním rozhodne 
o  víťazoch jednotlivých 
kategórií. O  termíne sláv-
nostného ocenenia najlep-
ších športovcov a  klubov 
za  rok 2018 bude verejnosť 
informovaná v  priebehu 
marca. Richard Makýš

Vyhodnotenie najlepších športovcov za rok 2018 
jednotlivcov aj kolektívov v šiestich kategóriách
Nominácie treba poslať do 10. marca 

M l a d š í  m i n i ž i a c i 
čelili poslednú februárovú 
sobotu svojmu jedinému 
premožiteľovi a  zároveň 
nezdolanému družstvu 
celej súťaže - Prievidzi. 
V  telocvični Základnej 
školy  G or a z dova  s a 
od  úvodu stretnutia hral 
veľmi v yrovnaný bas-
ketbal, čo sa prejavovalo 
aj na  výsledku stretnutia. 

Na  polčasovú prestávku 
odchádzali favorizovaní 
hostia s  miernym trojbo-
dovým náskokom. V tretej 
štvrtine sa lídrovi tabuľky 
podarilo svoj náskok ešte 
zvýšiť na 8 bodov, no naši 
mladí basketbalisti v záve-
rečnej časti hry dokázali 
najmä vďaka zlepšenej 
obrane znížiť vedenie lídra 
tabuľ ky na  jediný bod 

v  pomere 39:40. V  psy-
chicky náročnom závere 
sa však domáci nevyhli 
zby točný m ta kt ick ý m 
chybám a  tak si hostia 
z  Bánoviec odviezli tesné 
dvojbodové v íťazst vo. 
Prítomní diváci aj napriek 
prehre domácich mali 
možnosť sledovať na  túto 
kategóriu veľmi dobrý 
basketbal, čo po  skončení 

stretnutia ocenil aj hos-
ťujúci tréner. BBK - MBA 
Prievidza 43 : 45, štvrtiny 
7:9, 11:12, 10:15, 15:9, fauly 
BBK 15:11, TH BBK 12/7. 
Body: S. Urban 11, J. Vaško 
10, A. Gajdoš 10, A. Herián 
6, D. Frťala 4, D. Matuška 
2, M. Horský, M. Lauš, A. 
McKenzie, M. Drevený, 
D. Dúcky, F. Paško, A. 
Konečný.  (mu,aj)

Mladí basketbalisti s tesnou prehrou
BBK Bánovce - MBA Prievidza 43 : 45

K lub s loven s k ýc h 
turistov v  Bánovciach nad 
Bebravou vás okrem festivalu 
Hory, cesty, ľudia pozýva 
aj do  prírody. V  sobotu 
23. marca to bude Letecká 
50-tka v réžii trenčianskych 
turistov a  v  nedeľu 31. 

marca organizuje bánovský 
KST autobusový zájazd 
do  Malých Karpát, kon-
krétne na výstup na Vysokú 
(754 m) s peknými výhľadmi. 
Viac informácií v Kalendári 
akcií na  rok 2019 na  www.
kstbanovce.sk. 

KST pozýva

V  stredu 27. februára 
nastúpili bánovskí kolkári 
na  odvetné stretnutie 
novovzniknutého Sloven-
ského pohára. V  prvom 
šestnásťfi nálovom stretnutí 
proti rezerve Podbrezovej 
zaznamenali prehru 1:5 
a  rovnakým výsledkom 
skončil aj odvetný zápas. 
Ani kvalitné výkony 
kvarteta našich hráčov, 
nám v  Podbrezovej nesta-
čili na  úspech. Domáci 
podporení extraligovým 

hráčom, opäť potvrdili svoj 
veľký formát a  zaslúžene 
dominovali v troch zo šty-
roch dueloch. Výborným 
výkonom sa v  stredajšom 
zápase prezentoval náš 
Július Bročko, ktorý k zemi 
poslal 599 kolov. O tom, ako 
náročné je poraziť Podbre-
zovú, najlepšie hovorí fakt, 
že na  víťazstvo v  odvete 
sme v  stredu potrebovali, 
aby všetci naši hráči podali 
rovnaký výkon ako Július 
Bročko.  (aj)

V pohárovej 
odvete sa 

zaskvel Július Bročko
ŠK Podbrezová B – BKK 5:1 (2378:2249)

Trenčín sa 16. februára 
stal dejiskom 1. kola Sloven-
ského pohára detí a  mlá-
deže v karate. V neďalekom 
krajskom meste sa zišla 
veľká konkurencia, celkovo 
sa na tatami predstavilo až 
521 pretekárov z 51 klubov. 
Členka Karate klubu 
Trend Bánovce Natálka 

Bežáková si vybojovala 
svoju prvú zlatú medailu 
v  kategórii kata dievčatá 
5 rokov. Jej oddielová 
kolegyňa Bianka Burzová 
bola ešte úspešnejšia, keď 
v  kata dievčatá získala 
zlato a  v  kumite dievčatá 
do  24 kg cenné striebro. 

(aj,pb)

Úspešné karatistky

% 
zľava20

INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE 

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, obchod@kulturabn.sk 

NA CELOROČNÚ REKLAMU
do 8200 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: NEZÁVÄZNÉ INFO: 

Medzinárodná česko-slovenská 
MOL liga pokračovala stretnutiami 
18. kola, v  ktorom sa naše dievčatá 
predstavili na pôde českého šampióna 
Mostu. Čierne anjelky papierové 
predpoklady potvrdili a  náš výrazne 
omladení káder porazili vysoko 
35:17. Hádzanárky Mostu od úvodnej 
minúty začali napĺňať úlohu favorita. 
V 7. min Eksteinová z pravého krídla 
zvyšovala na 4:1 a v 22. min Střišková 
v  oslabení upravovala stav stretnutia 
na 11:4. O dve minúty Zachová prešla 
až na bránkovisko a  natiahla rozdiel 
v skóre na ôsmich gólov 13:5. Následne 
si trénerka Sokola Paulovičová zobrala 
oddychový čas, no domáce sa nene-
chali vyviesť z  rytmu a na prestávku 

odchádzali s  komfortným vedením, 
keď Zachová tri sekundy pred 
vypršaním prvého polčasu z  brejku 
zvýšila na 17:6. Po prestávke boli naše 

dievčatá efektívnejšie v koncovke ako 
v  prvom dejstve, no na  výraznejšie 
korigovanie výsledku to nestačilo. 
Domáce neustále navyšovali svoje 
vedenie a  v  49. min po  Dvořakovej 
zakončení z  bránkoviska na  26:11 to 
bolo už o  pätnásť gólov. V  58. min 
uzavrela strelecký účet našich dievčat 
Žáčiková, znižujúca na  32:17. Čierne 
anjelky však pokračovali v gólostroji, 
ktorý sa po  šesťdesiatich minútach 
skončil výsledkom 35:17.  

HK Sokol: M. Sakalošová – A. 
Racíková 3, Z. Hollá 3, L.Paulová, E. 
Žáčiková 1, Z.Galková 1,K. Matušin-
cová 4, K. Obstová 1, N. Minárechová 
2, I.Escherová, V. Matejíková 2, Tré-
nerka: N. Paulovičová.  (mp,aj) 

Majster Česka bez zaváhania 
Baník Most – Sokol Bánovce 35:17 (17:6)

Bánovčanky (zľava) Sakalošová 
a Hollá...  Foto: HK
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 Hľadám automechanika do novej dielne v BN. 
Tel. 0905 895 918.
 Dám do prenájmu 1-izbový byt v centre BN. 
Tel. 0907 132 954. 
 Dám do prenájmu garáž v BN – Sever. Tel. 
0905 691 305.
 Darujem starší zachovalý nábytok (nie 
starožitný) za odvoz. Tel. 0915 892 045.

INZERCIA

Spoločnosť cns s.r.o. v  spolupráci s  optickou 
sieťou Charizma pozýva všetkých členov Slo-
venského zväzu zdravotne postihnutých č. 1,3,4, 
ďalej členov Červeného kríža, Klubu dôchodcov 
a  Jednoty dôchodcov na  priateľské stretnutie 
s predstavením novej digitálnej televízie a inter-
netu, ktoré sa uskutoční dňa 13.03.2019 o 10.00 
hodine v  MsKS – bývalý závodný klub. Pre 
každého účastníka je pripravená malá pozornosť 
a okrem iného môžete vyhrať zaujímavé ceny.

Sme banka najspokojnejších klientov na Slovensku

Raiff eisen banka: Tatra banka, a. s., odštepný závod Raiff eisen banka

www.raiff eisen.sk | info@raiffeisen.sk

Oslávte s nami 13. 3. 2019 od 12.00 do 16.30 hod. 
otvorenie novej pobočky.

Radi vám ponúkneme kávičku so sladkým koláčikom a zároveň sa môžete zapojiť 
do súťaže a vyhrať skvelé ceny.

Tešíme sa na vás!

POBOČKA RAIFFEISEN BANKY 
UŽ AJ V BÁNOVCIACH NAD BEBRAVOU 

Rokošská 936/4, Bánovce nad Bebravou
po – pia: 8.30 – 16.30 hod. • tel.: 02/5050 5765, 5766, 5767, 5768

rb_inzercia_2_banovce_255x166_0219.indd   1 13.2.19   13:40

Minihviezdičky ocenené v Primulke

Keď zaznie veselá, milá, 
hoci aj krátka báseň, alebo 
pieseň z úst dieťaťa, chtiac či 
nechtiac vyčaruje na  tvárach 
nás dospelákov úsmev. 
Detské ústa vedia tóny a slová 
pretaviť do  niečoho milého, 
uchu lahodiaceho a  príjem-
ného. V  MŠ Primulka sa 

každoročne prezentujú, dá sa 
povedať, že skutočne „súťažia“ 
naše malé talenty, ako ich 
my familiárne nazývame, 
Minihviezdičky. V stredu, 27. 
februára dopoludnia, sa pod 
vedením svojich učiteliek, 
predstavili deti zo siedmich 
tried a ukázali nám, čo v nich 

drieme v oblasti spevu a reci-
tácie. Okrem diplomov, slad-
kostí a  vzácnych skúseností 
z  vystúpenia pred divákmi, 
si odniesli pekné ceny. Víťazi 
pôjdu našu MŠ v  dohľadnej 
d o b e  re pre z e nt ov a ť 
na okresné prehliadky v pred-
nese poézie, prózy a  v  speve 

piesní. Pani učiteľkám ďaku-
jeme za  prípravu a  deťom 
za  krásny umelecký zážitok. 
Ocenení v  speve boli Ema 
Chrenková, Amy Masláková 
a  Zara Lakatoš, v  recitácií 
Adam Antala, Aneta Černová 
a Nina Šlosárová. 

Kolektív MŠ Primulka

Bánovské organizácie SZZP pozývajú
ZO SZZP č. 1 v  Bánovciach 

nad Bebravou vás pozý va 27. 
apríla na  jarnú výstavu kvetov 
Flora Olomouc, 11. mája na  zájazd 
do Noweho Targu, 18. a 25. mája; 8. 
a  15. júna; 6. a  20. júla; 3., 24. a  31. 
augusta na  termálne kúpalisko 
do  Podhájskej, 21. až 30. júna 2019 
na  prímorský pobyt na  Makarskej 

riviere v  Chorvátsku... Informácie 
každý deň od 11.00 do 12.30 h v Klube 
dôchodcov (vchod od parku) alebo na 
0908 414 414, 0907 493 081.

Okresná organizácia SZZP 
so sídlom na  Školskej ulici 1621 
organizuje rekondičné poby ty 
Turčianske Teplice (28.4. - do  3.5.), 
Rajecké Teplice (16.5. - 19.5.), 

Turčianske Teplice (29.9. - 5.10.) 
a pobyty pri mori - v termíne od 12. 
do  21. júla v  chorvátskej Makarskej 
riviere (Baško Polje) a v termíne od 26. 
júla do 4. augusta v talianskej Bellárii 
(Igea Marina). Bližšie informácie 
na uvedenej adrese v pondelok, stredu 
a piatok od 11.00 h do15.00 h, alebo 
na čísle 7607149.
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10.00 - 10.30h Lesk a bieda Maroka, Mar�n Beňačka
10.35 - 10.40h Zo zimy do zimy: Jebel Toubkal 4167 m, 

video, Júlia Balážová 
10.45 - 11.15h Ideálne cyklo pri Balatóne, Alena Borszéková 
11.20 - 11.50h Tirolské Alpy 2018, turis� obce Horné Naš�ce
11.55 - 12.00h Alpský double: Ma�erhorn a Mt. Blanc, 

video, Júlia Balážová 
12.00 - 13.00h obedná prestávka
13.00 - 13.50h Vlčie hory, Erik Baláž 2013, 48 min, film
13.55 - 14.10h Das Erbe der Väter-Cima Grande north face 

video, Lukáš Ondrášek 
+ Na pyramídach v Gruzínsku, video, Júlia Balážová

14.30 - 15.15h Južná Amerika - to naj z prírodných krás 
a dobrovoľníctva, Viera Valentová

15.30 - 16.15h Izrael s deťmi? Prečo nie! Branislav Štefánik
16.30 - 17.15h  Americká odysea - cez púšte a hory až k Aljaške, 

Elena Hipmanová
17.30 - 18.15h  Seven virgin summits - part Antarc�ca, Juraj 

Koreň-Ďurifuk
18.20 - 18.45h Krst staronovej knihy Svetozára Krnu 

Dve�síc kilometrov od Železných vrát po Devín
19.00 - 19.25h Tombola + Divácka súťaž o najlepšiu prezentáciu
19.45 - 20.50h Tieň jaguára, Pavol Barabáš 2018, 67 min, film

KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV A MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU  KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV A MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU  
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2019HORY, CESTY, LUDIAHORY, CESTY, LUDIA´́

vstupné na celý deň  3,50€  v cene tombola  (členovia KST, FK, SVTS, JAMESu: 3 €)vstupné na celý deň  3,50€  v cene tombola  (členovia KST, FK, SVTS, JAMESu: 3 €)

v MsKS
Bánovce nad Bebravou

ZAUJÍMAVÍ ĽUDIA, ZAUJÍMAVÉ ZÁBERY, ZAUJÍMAVÉ FILMY...  (TAKMER Z CELÉHO SVETA)
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Hravo čítame s Osmijankom
V   p r i e s t o r o c h 

Mestskej k nižnice Ľ. 
Štúra v  Bánovciach nad 
B e b r a v o u  r o z k v i t n e 
i ntera k t ív na z á h rad a 
plná rozprávok, príbehov, 
básničiek, ale i  vzácnych 
k ni hok vetov.   Od  14 . 
marca až do  30. apríla 
pozývame malých aj veľ-
kých na  putovnú výstavu 
Osmijankova literárna 
záhrada, v  ktorej sa číta 
s  láskou. Cesta záhradou 
je  pl ná  prek vapen í . 
Spoznáte Rozprávkovník
Kristy Bendovej, Fantaz-
magor iku knihoplodú , 
v  ktorej sa ukrýva Janko 
Hraško, Puf a  Muf, ale aj 
Guľko Bombuľko či ďalší 
rozprávkoví hrdinovia. 
Musíte zdolať močiar – 
Porekadlovník,  odhaliť 
ši f ru na  oslobodenie 
princeznej, poskladať Ver-
šoplôtiky, vytvoriť vlastnú 
stopu a nakoniec si môžete 

oddýchnuť v  Peliešku 
plnom skvelých knižiek. 
Intera k t ív na putov ná 
výstava je súčasťou celo-
slovenského čitateľského 
projektu Čítame s  Osmi-
jankom – pridaj sa aj ty!, 
zameraná na  rozvoj čita-
teľskej gramotnosti detí 
mladšieho školského veku. 
Cieľom výstavy je vytvoriť 
hravý priestor na  rozprá-
vanie sa o knihách, čítaní, 
sprost red kovať účast-
níkom zážitok z  čítania 
a  predstaviť hodnotnú 
detskú literatúru. Výstava 
je realizovaná v spolupráci 
s neziskovou organizáciou 
Osm ija n ko.  H lav ný m 
partnerom projektu je 
Fond na podporu umenia. 

Mestská knižnica Ľ.Štúra


